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Protokół Nr XLIII/14 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

w dniu 27 czerwca 2014 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak o godzinie 12:00 otworzył  

XLIII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy, która odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego Gminy Łobżenica.  

Po powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik numer 1 do protokołu.  

 

Poza tym w posiedzeniu uczestniczyli: Radni Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski  

i Kazimierz Wasiak, Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak, Zastępca Burmistrza Łobżenicy 

Tadeusz Perliński, Skarbnik Gminy Łobżenica Wiesława Adamowska, Dyrektorzy Gminnych 

Jednostek Organizacyjnych: Dyrektor Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Łobżenicy Anna Gryniewicz, Dyrektor Gminnego Ośrodka Obsługi Szkół w Łobżenicy 

Marek Połczyński, a także Radca Prawny Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica Gabriela 

Reszkowska, sołtysi oraz przedstawiciele prasy lokalnej.     

Listy obecności sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią załączniki numer 2 i 3 do 

protokołu. 

 

Ad. 2 

W dalszej części Rada Miejska w Łobżenicy w wyniku przeprowadzonych głosowań 

jednogłośnie przyjęła protokół Nr XLI/14 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy  

w dniu 30 maja 2014 r. oraz protokół Nr XLII/14 z obrad uroczystej sesji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy w dniu 20 czerwca 2014 r. 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano radnym porządek obrad  

XLIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy.  
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Powiedział, że wynikła potrzeba wykreślenia z porządku obrad punktu ósmego dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości lokalowych przy Placu 

Wolności 14 w Łobżenicy. 

Zaproponował również wprowadzenie do porządku obrad punktów dotyczących: 

- rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości lokalowych  

w Dźwiersznie Wielkim 5, 

- podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Gmin Krajny  

z siedzibą w Złotowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak zapytał, czy radni chcą 

zgłosić dodatkowe propozycje zmian w porządku obrad. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie wykreślenie z porządku obrad punktu ósmego 

dotyczącego rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości lokalowych 

przy Placu Wolności 14 w Łobżenicy.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu ósmego dotyczącego 

rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości lokalowych  

w Dźwiersznie Wielkim 5. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad punktu dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Gmin Krajny z siedzibą w Złotowie 

(punkt szesnasty). 

 



 3 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak  

Poddał pod głosowanie porządek obrad XLIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy wraz  

z wprowadzonymi zmianami.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

w następującym brzmieniu: 

1. Sprawy organizacyjne. 

 Otwarcie sesji. 

 Quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienia zaproszonych gości. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2013 rok   

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2013 rok. 

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami z tytułu wykonania budżetu 

Gminy za 2013 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy za 

okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2013 roku.   

a) Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Łobżenica  

w 2013 roku. 

b) Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii o wykonaniu 

budżetu Gminy oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 
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c) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej o absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

za 2013 rok. 

d) Dyskusja. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości lokalowych  

w Dźwiersznie Wielkim 5.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości lokalowej przy  

ul. Wyrzyskiej 11 w Łobżenicy.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży lokalu użytkowego w Ferdynandowie.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę wysokości udziału Gminy  

w nieruchomości wspólnej.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy na 

lata 2014-2024.  

14. Rozpatrzenie zmian w budżecie Gminy na 2014 rok.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji na remont obiektów zabytkowych.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Gmin Krajny  

z siedzibą w Złotowie.  

17. Rozpatrzenie informacji o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych. 

18. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Burmistrza Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka o złożenie sprawozdania z realizacji 

zadań Gminy Łobżenica w okresie międzysesyjnym.  

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Podziękował wszystkim osobom, które przyczyniły się do zorganizowania uroczystej sesji 

Rady Miejskiej z okazji jubileuszu 700-lecia nadania praw miejskich Łobżenicy. 
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Powiedział, że odpowiedzi na wnioski złożone w ostatnim okresie czasu są w trakcie 

opracowywania. Oznajmił, że realizacja części wniosków będzie możliwa dopiero w 2015 r. 

ze względu na brak zabezpieczenia finansowego w tegorocznym budżecie Gminy. 

Burmistrz Łobżenicy poinformował, że w okresie sprawozdawczym wydał zarządzenia  

w sprawie powołania dwóch zespołów powypadkowych w celu ustalenia okoliczności  

i przyczyn wypadku osób poszkodowanych w związku z udziałem w działaniach 

ratowniczych lub ćwiczeniach.  

Powiedział, że pierwszy zespół składa się z pani Danuty Dankowskiej, pani Anny 

Jankowskiej oraz pana Krzysztofa Fąsa. Zbada on sprawę wypadku członka Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Pieśnie. Drugi zespół został powołany w związku z wypadkiem, któremu 

uległ członek Ochotniczej Straży Pożarnej w Łobżenicy. W jego skład weszli: pani Danuta 

Dankowska, pani Anna Jankowska oraz pan Jerzy Chmielewski Obydwa wypadki miały 

miejsce podczas ćwiczeń do zawodów strażackich. 

Pan Burmistrz oznajmił, że zostało wydane zarządzenie w sprawie powołania komisji do 

przeprowadzenia konkursu na kandydata na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej  

im. Komisji Edukacji Narodowej w Łobżenicy. W skład komisji, oprócz pana Burmistrza, 

weszli: pan Wiesław Wróblewski, pan Marek Połczyński, pani Małgorzata Kamieniecka, pan 

Henryk Liszkiewicz, pani Marzena Bijowska, pani Ewa Skrzypczyńska, pani Jadwiga 

Szuszkiewicz oraz pan Adam Polley. W wyniku przeprowadzonego konkursu dyrektorem 

Szkoły Podstawowej w Łobżenicy została ponownie pani Renata Grochowska. 

Następnie pan Burmistrz poinformował, że w okresie sprawozdawczym wydał również 

zarządzenie w sprawie ustalenia stawki bazowej dla lokali tworzących mieszkaniowy zasób 

Gminy Łobżenica - 4,19 zł za 1m
2
 powierzchni lokalu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania Burmistrza Łobżenicy z realizacji 

zadań w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Stwierdziła, że w ciągu ostatnich czterech lat przedstawiciel Komisji Oświaty nie został 

powołany do składu komisji utworzonej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko 

dyrektora szkoły. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że członkiem komisji konkursowych był radny Wiesław Wróblewski. Według 

pana Burmistrza jest to osoba w pełni kompetentna, posiadająca wieloletnie doświadczenie 

zawodowe w dziedzinie oświaty, w tym również na stanowisku kierowniczym. 

Burmistrz Łobżenicy dodał, że nie został powołany w skład komisji statutowej. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Oznajmiła, że nie ma nic przeciwko osobie radnego Wiesława Wróblewskiego. Dodała, że nie 

jest on jednak członkiem Komisji Oświaty. 

Następnie zapytała, czy strażacy, którzy ulegli wypadkom podczas ćwiczeń do zawodów, 

posiadają odpowiednie ubezpieczenie, które gwarantuje możliwość otrzymania przez nich 

odszkodowania. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział „myślę, że tak”, wobec czego strażacy otrzymają odszkodowanie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” 

oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, przyjęła sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy  

z działalności międzysesyjnej. 

 

Ad. 5 

Radny Rady Powiatu w Pile Kazimierz Wasiak 

Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile została przedstawiona prezentacja 

pod tytułem „Model nieodpłatnego poradnictwa prawnego i obywatelskiego wraz  

z rekomendacjami odnośnie jego wdrażania na szczeblu powiatu”. 

Powiedział, że radni przyjęli informację pana Starosty o pracy Zarządu Powiatu. Zapoznali 

się również z materiałem dotyczącym wykorzystania środków unijnych przez Powiat Pilski  

w latach 2004-2013. 
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Pan Kazimierz Wasiak oznajmił, że Rada Powiatu udzieliła absolutorium Zarządowi Powiatu. 

Oświadczył, że budżet za 2013 rok został wykonany z nadwyżką wynoszącą ponad  

6 milionów złotych. Została ona  przeznaczona na spłatę zaciągniętych kredytów  

i zobowiązań. 

Następnie radny Kazimierz Wasiak poinformował, że na sesji Rady Powiatu podjęto uchwałę 

w sprawie sposobu pokrycia straty Szpitala Specjalistycznego w Pile. Wielkość ta za 2013 r. 

wyniosła niecałe 5 900 000,00 zł. Deficyt finansowy zostanie pokryty z przyszłych zysków 

powyższej placówki medycznej. Radni przyjęli również informację na temat bieżącej sytuacji 

Szpitala Specjalistycznego w Pile. Uległa ona nieznacznej poprawie. Ponadto na ostatniej 

sesji Rady Powiatu została podjęta uchwała: 

- w sprawie podziału na okręgi wyborcze oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym dla wyboru Rady Powiatu w Pile, 

- w sprawie likwidacji szkół prowadzonych przez Powiat Pilski, 

- w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na mienie Powiatu Pilskiego nieruchomości Skarbu 

Państwa, 

- w sprawie organizacji dożynek powiatowo-gminnych w Ujściu, 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu na lata 2014-2023, 

- w sprawie zmian w budżecie Powiatu na rok 2014, 

Radny Kazimierz Wasiak dodał, że zostały również rozpatrzone skargi na działalność 

Starosty Pilskiego oraz na działalność Przewodniczącego Rady Powiatu. Obydwie skargi 

zostały uznane za bezzasadne.  

 

Radny Rady Powiatu w Pile Stanisław Jendrzejewski 

Poinformował, że Zarząd Powiatu przystąpił do opracowania strategii Powiatu Pilskiego na 

następne lata. Opowiedział się za ujęciem w powyższym dokumencie budowy drogi  

Kruszki-Kijaszkowo. Przypomniał, że inwestycja ta została wykreślona z Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu, co „w zdecydowany sposób poprawiło wskaźniki wykonania 

budżetu za rok 2013”.  

Pan Stanisław Jendrzejewski poprosił o poparcie przez władze samorządowe starań radnych 

powiatowych oraz zwrócenie uwagi na sprawy dotyczące Gminy Łobżenica, które powinny 

zostać ujęte w nowej strategii Powiatu. Oznajmił, że pierwsze spotkanie zespołu zajmującego 

się opracowaniem powyższego dokumentu miało miejsce w dniu 16 czerwca, a następne 

odbędzie się w dniu 1 lipca bieżącego roku. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że uczestniczył w spotkaniu, które odbyło się w dniu 16 czerwca. Opowiedział 

się za aktywnym udziałem przedstawicieli Gminy Łobżenica w opracowaniu nowej strategii 

Powiatu Pilskiego. 

 

Ad. 6  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że radni mieli możliwość zapoznania się ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Gminy oraz sprawozdaniem finansowym. Ponadto odbyły się posiedzenia Komisji 

Rady Miejskiej poświęcone analizie powyższych dokumentów. 

Przedstawił następujący schemat realizacji tego punktu obrad: 

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 

2013 rok.  

b) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok.  

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami z tytułu wykonania budżetu Gminy za 

2013 rok.  

 

Ad. a 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił o przedstawienie stanowisk poszczególnych Komisji Rady Miejskiej w Łobżenicy  

w kwestii sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok oraz sprawozdania 

finansowego.  

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Poinformował, że Komisja Finansowa, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji odbyła dwa 

posiedzenia poświęcone analizie dokumentów związanych z wykonaniem budżetu Gminy za 

2013 rok, w tym jedno posiedzenie wspólnie z Komisją Oświaty, Polityki Społecznej, 

Kultury i Ochrony Zdrowia. 

Powiedział, że dochody budżetowe mają duży wpływ na sytuację finansową Gminy. 

Umożliwiają one realizację wydatków budżetowych. Oznajmił, że w 2013 r. dochody ogółem 

zostały wykonane w kwocie 28 164 749,13 zł, co stanowi 94,22%. Dochody bieżące 
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zrealizowano w wysokości 95,70%, a dochody majątkowe 77,47%. Dotacje celowe 

przekazane z budżetu państwa zostały wykonane w 94,26%, a subwencje w 100,00%.  

Radny Piotr Łosoś oświadczył, że wielkość zaległości podatkowych na koniec 2013 r. 

wyniosła 1 025 776,71 zł, głównie z tytułu podatku od nieruchomości i podatku rolnego. 

Gmina podejmuje działania w celu wyegzekwowania zobowiązań podatkowych. W 2013 r. 

pan Burmistrz umorzył podatki w wysokości 80 194,23 zł. Według radnego jest to znaczący 

ubytek środków dla budżetu Gminy. 

Powiedział, że „w opinii członków komisji finansowej, biorąc pod uwagę rosnące 

systematycznie wydatki bieżące należy usztywnić realizację polityki podatkowej i budować 

poczucie świadomości podatników, że wywiązywanie się z tego obowiązku” jest ważną 

rzeczą. Każdy przypadek stosowania przez pana Burmistrza ulg, odroczeń i umorzeń podatku 

„należy traktować indywidualne i mieć na uwadze, że podjęta decyzja w konkretnej sprawie 

ma swoje konsekwencje finansowe dla Gminy”.  

Następnie Przewodniczący Komisji Finansowej zwrócił uwagę na stosunkowo niski poziom 

wykonania w 2013 r. dochodów majątkowych, który wyniósł 77,47%. Jest to niekorzystne 

zjawisko ponieważ obniża możliwości realizacji inwestycji. Poinformował, że w ubiegłym 

roku nie zostały sprzedane wszystkie mieszkania w bloku przy ul. Złotowskiej, budynek 

dawnego internatu liceum w Łobżenicy oraz część gruntów. 

Powiedział, że nie została jeszcze wyjaśniona kwestia zwrotu około 500 000,00 zł z tytułu 

realizacji budowy kanalizacji sanitarnej i deszczowej. Stwierdził, że „trudno odnieść się do 

jakości i sprawności wykonanej inwestycji”. 

Oznajmił, że „w trakcie dyskusji poddając analizie źródła i wysokość dochodów Gminy 

zwrócono szczególną uwagę na wykorzystanie wszystkich możliwości w celu osiągnięcia 

zamierzonego poziomu dochodów z posiadanego gminnego potencjału”.  

Radny Piotr Łosoś opowiedział się za dokonaniem weryfikacji potencjału podatkowego oraz 

przeszacowaniem opłat za wieczyste użytkowanie. Stwierdził, że dochody budżetu Gminy 

powinny pochodzić z różnych źródeł. Jednym z nich są środki pochodzące z różnego rodzaju 

programów i projektów. Ważną kwestią jest również aktywność w pozyskiwaniu 

potencjalnych inwestorów. 

Zwrócił uwagę na opóźnienia związane z aktualizacją planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy. Zapytał pana Burmistrza, na jakim etapie znajdują się prace związane 

z planem przestrzennym. Dodał, że należy podejmować działania przyczyniające się do 

rozwoju gospodarczego Gminy.  
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W kolejnej części wypowiedzi Przewodniczący Komisji Finansowej poinformował, że 

planowana wielkość wydatków budżetowych, po zmianach wprowadzonych w ciągu 2013 r., 

wyniosła 30 718 551,46 zł. Stopień realizacji wydatków ogółem to 87,63%, wydatków 

bieżących 95,65%, a wydatków majątkowych 85,54%.  W 2013 r. wydatki bieżące stanowiły 

81% ogółu środków wydanych z budżetu Gminy. Powyższy wskaźnik jest powodem do 

niepokoju.  

Według radnego Piotra Łososia „generalnie należy stwierdzić, że w 2013 r. zabezpieczono 

finansowo funkcjonowanie Gminy w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach 

zgodnie z klasyfikacją budżetową”. Podkreślił jednak potrzebę dokonania racjonalizacji 

wydatków bieżących.  

Następnie Przewodniczący Komisji Finansowej zwrócił uwagę na niski stopień wykonania 

wydatków w następujących rozdziałach: oczyszczanie miast i wsi, utrzymanie zieleni  

w miastach i gminach, schroniska dla zwierząt. Oznajmił, że realizacja powyższych zadań 

własnych Gminy nie przebiega w sposób prawidłowy.  

Stwierdził, że decyzja radnych o zmniejszeniu planu wydatków na oświetlenie ulic, placów  

i dróg o kwotę 50 000,00 zł, podjęta podczas prac związanych z analizą projektu budżetu 

Gminy na 2013 r., okazała się słuszna. Wydatki w powyższej dziedzinie zostały wykonane  

w 89,47%. Oznajmił, że niektóre działy budżetu wymagają dofinansowania. Opowiedział się 

za rozsądnym planowaniem wydatków.  

Następnie radny Piotr Łosoś poinformował, że wielkość wydatków majątkowych w 2013 r. 

wyniosła 3 928 202,18 zł. Wymienił inwestycje realizowane na terenie Gminy w ubiegłym 

roku. Do największych należały: 

- budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łobżenica, Luchowo, Rataje, Kościerzyn 

Mały, Szczerbin - etap IV, 

- wykonanie ścieżki pieszo rowerowej z Łobżenicy do Trzebonia, 

- budowa dróg na Osiedlu Leśnym w Łobżenicy, 

- dokończenie odbudowy dróg i chodników na Osiedlu Słonecznymi i Osiedlu 600-lecia  

w Łobżenicy,  

- przebudowa drogi gminnej do gruntów rolnych Witrogoszcz, Izdebki. 

Oznajmił, że w 2013 r. terminowo płacono raty zaciągniętych kredytów. Wielkość 

zobowiązań Gminy z tytułu kredytów długoterminowych na koniec ubiegłego roku wynosiła  

15 541 072,00 zł. 

Według Przewodniczącego Komisji Finansowej „ocena pracy Burmistrza w zakresie 

wykonania budżetu wyrażona w absolutorium jest jednocześnie oceną rzetelności pracy Rady 
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Miejskiej”. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczy kwestii formalno-prawnej 

sprawozdania z wykonania budżetu, a ocena merytoryczna należy do obowiązków rady 

gminy.  

Radny Piotr Łosoś powiedział, że radni zdają sobie sprawę z obowiązków nałożonych 

przepisami prawa oraz z zobowiązań wynikających z programów wyborczych. Stwierdził, że 

członkowie organu stanowiącego bez większego efektu „nalegają na podjęcie zdecydowanych 

działań w wielu obszarach funkcjonowania Gminy”. Oznajmił, że częste krytyczne opinie 

radnych nie są złośliwością, ale odzwierciedleniem spostrzeżeń wielu środowisk lokalnej 

społeczności. 

Oznajmił, że zostały opracowane dokumenty takie jak strategia kierunków rozwoju Gminy, 

strategia oświaty, strategia rozwiązywania problemów społecznych czy program współpracy  

z organizacjami pozarządowymi. Według radnego „wszystkie te ważne dokumenty ciągle 

czekają na wdrożenie ich w życie”, co wpływa negatywnie na sytuację Gminy. 

Następnie Przewodniczący Komisji Piotr Łosoś stwierdził, że efekty inwestycji 

realizowanych na terenie Gminy budzą wiele wątpliwości. Oświadczył, że z możliwości 

pozyskiwania środków unijnych skorzystały samorządy na terenie całego kraju, również 

Gmina Łobżenica. Warunkiem uzyskania dofinansowania unijnego był wkład własny 

samorządu. Zaciągnięte kredyty spowodowały wzrost zadłużenia Gminy.  

Powiedział, że inwestycje powinny być wykonywane jak najlepiej, aby były powodem do 

radości, a nie do kontrowersji. Według radnego mamy wpływ na wybór wykonawcy poprzez 

postawienie określonych warunków. Ponadto nad prawidłowym wykonaniem inwestycji 

czuwa inspektor nadzoru oraz pracownicy Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Stwierdził, że sposób zarządzania Gminą powinien mieć „charakter strategiczny i aktywny, 

dostosowany do zmieniającej się rzeczywistości”. Problemy należy rozwiązać kompleksowo. 

Wyraził obawy o przyszłość Gminy Łobżenica. Opowiedział się za stworzeniem sprawnej 

organizacji oraz przeprowadzeniem racjonalizacji wydatków.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Powiedziała, że radny Piotr Łosoś przedstawił wspólne stanowisko Komisji Oświaty oraz 

Komisji Finansowej.  
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Tomasz Kupczyk 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2013 rok. 

 

Ad. b 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił postanowienia Uchwały nr SO-0954/25/13/Pi/2014 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 kwietnia 2014 r. w sprawie opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2013 rok. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wydał pozytywną opinię  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy.  

Powyższy dokument stanowi załącznik numer 4 do protokołu. 

 

Ad. c 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radny Piotr Łosoś w swoim wystąpieniu odniósł się do wielu zagadnień oraz 

zawarł wskazówki dla pana Burmistrza. Powiedział, że nie pamięta, aby podczas posiedzeń 

Komisji Rady Miejskiej głosował w kwestii niektórych tematów poruszonych przez 

Przewodniczącego Komisji Finansowej. Dodał, że radni podejmują również błędne decyzje. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2013 rok.  

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” 

oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, podjęła uchwałę Nr XLIII/294/14 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2013 rok, która 

stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2013 rok stanowi załącznik  

numer 6 do protokołu, a sprawozdanie finansowe załącznik numer 7. 

 



 13 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił następujący schemat realizacji tego punktu obrad: 

a) Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Łobżenica w 2013 roku.  

b) Przedstawienie uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii o wykonaniu budżetu 

Gminy oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy.  

c) Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej o absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2013 rok.  

d) Dyskusja.  

 

Ad. a 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Komunalnej i Porządku Tomasza Kupczyka o przedstawienie stanowiska w sprawie 

informacji o stanie mienia komunalnego Gminy Łobżenica na dzień  31 grudnia 2013 r. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Tomasz Kupczyk 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku na posiedzeniu w dniu 25 czerwca 2014 r. dokonała analizy informacji o stanie 

mienia komunalnego Gminy. Materiał przedstawiony radnym został dobrze opracowany. 

Powiedział, że Komisja zwróciła uwagę na małe zainteresowanie kupnem nieruchomości 

należących do Gminy Łobżenica. Oznajmił, że są stosowane ulgi przy sprzedaży lokali na 

rzecz najemców. Dodał, że Komisja pozytywnie zaopiniowała informację o stanie mienia 

komunalnego Gminy. 

 

Ad. b 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Grzegorza Bruskiego o przedstawienie 

stanowiska komisji w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Grzegorz Bruski 

Przedstawił uzasadnienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy.  

„Komisja Rewizyjna stwierdziła, że zadania były realizowane zgodnie z harmonogramem. 

Wydatki bieżące realizowane były w ramach zadań własnych jak również zleconych. Gmina 

pozyskała środki z zewnątrz z budżetu państwa oraz środki unijne. Zlecenie zadań 

następowało po wyborze najkorzystniejszych ofert zgodnie z przepisami o zamówieniach 

publicznych. Gospodarowanie mieniem komunalnym było prawidłowe.”  

Radny Grzegorz Bruski poinformował, że „Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Łobżenicy 

stwierdza, że Burmistrz Gminy Łobżenica realizując budżet Gminy w 2013 roku nie 

przekroczył swoich kompetencji. Komisja Rewizyjna wnioskuje o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi za realizację zadań za 2013 rok”. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy 

stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

Ad. c 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił Uchwałę nr SO-0955/39/13/Pi/2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 czerwca 2014 roku w sprawie opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi Miasta i Gminy 

Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2013 rok. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu stwierdził, że wniosek 

Komisji Rewizyjnej jest należycie uzasadniony oraz został podjęty zgodnie z wymogami 

prawa. 

Powyższy dokument stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 

 

Ad. d 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję w sprawie przedstawionych  materiałów. 

Wobec braku uwag przedstawił projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza 

Łobżenicy i poddał go pod głosowanie. 

 

 



 15 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 4 głosami „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła uchwałę Nr XLIII/295/14  

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy, która stanowi załącznik numer 10 do 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Złożył gratulacje Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu uzyskania absolutorium.  

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Stwierdził, że wystąpienie radnego Piotra Łososia zawierało elementy nie związane ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu. Poprosił przedstawicieli mediów o uwzględnienie  

w artykułach prasowych swojej wypowiedzi. 

Pan Burmistrz przypomniał, że wielkość umorzeń podatkowych w 2013 r. wyniosła  

około 80 000,00 zł. Ponadto kwota 76 000,00 zł została rozłożona na raty. Powiedział, że 

podatki umarzane są po zasięgnięciu opinii pani dyrektor Gryniewicz oraz pracowników 

Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. Pan Burmistrz oznajmił, że Rada Miejska obniżyła 

podatki o ponad milion złotych.  

Stwierdził, że niektórzy radni byli przeciwni sprzedaży budynku dawnego internatu liceum  

w Łobżenicy. Poruszył kwestię Szkoły Podstawowej w Luchowie. Oświadczył, że placówka 

ta „mogła być przeniesiona do Łobżenicy”.  

Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że „jeżeli chodzi o kanalizację, uważam to za swój własny 

sukces”, ponieważ złożone przez niego odwołanie w kwestii przyznania środków 

finansowych na budowę kanalizacji przyniosło pozytywny skutek. Pan Burmistrz docenił 

również urzędników za pracę wykonaną na rzecz budowy kanalizacji.  

Stwierdził, że „nie ma miesiąca, żeby nie było donosu do CBA, do prokuratury, do ABW, 

gdzie tylko jest możliwe”. W związku z powyższym w Urzędzie Miejskim Gminy Łobżenica 

przeprowadzane są liczne kontrole.  

Pan Burmistrz powiedział, że Gmina nie otrzymała do chwili obecnej 500 000,00 zł z tytułu 

refundacji za budowę kanalizacji. Poinformował, że Prezes Urzędu Zamówień Publicznych 

nie dopatrzył się naruszenia przepisów prawa przy przeprowadzeniu przetargu na realizację 

tej inwestycji. Dodał, że kwota 500 000,00 zł mogłaby zostać przeznaczona na opracowanie 

dokumentacji na budowę drogi w Kościerzynie Małym i Fanianowie lub na zakup windy do 

budynku Gimnazjum. 
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Następnie pan Burmistrz oznajmił, że przeszacowanie opłat za wieczyste użytkowanie 

gruntów zostało już wykonane. Stwierdził, że występują problemy związane z Orlikiem. 

Jedna część obiektu „załamała się”. Oświadczył, że nie czuje się winny zaistniałej sytuacji.  

Powiedział, że obecna wielkość zadłużenia Gminy jest mniejsza niż w czasie, kiedy został 

wybrany na stanowisko Burmistrza. Docenił wsparcie udzielane przez radnych oraz 

pracowników Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. Pozytywnie ocenił działalność sołtysów. 

Wyraził nadzieję, że Samorząd Mieszkańców Miasta Łobżenicy będzie funkcjonował na 

podobnym poziomie jak sołectwa.  

Kończąc swoją wypowiedź pan Burmistrz podziękował za udzielone poparcie. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Stwierdził, że „nie ma takiej sytuacji w naszej Gminie, żeby pieniądze były przejadane”. 

Oznajmił, że Burmistrz powinien pomagać przedsiębiorcom, którzy znaleźli się w trudnej 

sytuacji. Dodał, że kwota umorzeń podatków, która w 2013 r. wyniosła około 80 000,00 zł, 

stanowiła tylko 0,28% wszystkich dochodów budżetu. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Zwróciła uwagę na brak współpracy pomiędzy panem Burmistrzem a Samorządem 

Mieszkańców Miasta Łobżenicy. Powiedziała, że sołtysi dobrze wykonują swoje obowiązki. 

Mogą oni jednak korzystać ze środków stanowiących fundusz sołecki. Przewodnicząca 

Zarządu Samorządu Mieszkańców ma trudności w pozyskaniu pieniędzy z budżetu Gminy.  

Następnie radna Bronisława Mazurek oznajmiła, że wielokrotnie przedstawiała podczas sesji 

petycje od mieszkańców. Nie zostały one jednak zrealizowane. Oświadczyła, że stara się jak 

najlepiej pracować na rzecz lokalnej społeczności. Dodała, że zawsze miała ochotę 

współpracować z panem Burmistrzem. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że rolą Samorządu jest zachęcanie mieszkańców np. do utrzymywania porządku 

na terenie Łobżenicy. Dodał, że osoby mieszkające na terenach wiejskich wykonują dużą 

pracę na rzecz społeczeństwa.  
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk 

Wyraził zadowolenie z utwardzenia dróg osiedlowych w Łobżenicy. Dodał, że większość 

mieszkańców wykonuje we własnym zakresie prace związane z zagospodarowaniem terenu 

pomiędzy posesją a ulicą. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że osoby mieszkające na Osiedlu Słonecznym w Łobżenicy uporządkowali teren 

wokół swojej posesji. Stwierdził, że niektórzy mieszkańcy Osiedla Walki Młodych są 

przeciwni powstaniu progu zwalniającego. Pan Burmistrz opowiedział się za spowolnieniem 

ruchu pojazdów na wspomnianym obszarze. Oświadczył, że progi zwalniające zostaną 

zamontowane również w innych miejscach na terenie Łobżenicy. 

Wyraził zadowolenie z faktu, że na terenie Osiedla Leśnego mieszkańcy we własnym zakresie 

porządkują pobocza ulic. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Zwrócił uwagę na brak służb powołanych do sprzątania miasta oraz brak kompleksowego 

planu w tej dziedzinie. Dodał, że utrzymaniem porządku zajmuje się również policja. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Stwierdził, że bez systemu utrzymania porządku mieszkańcy nie będą dbali o czystość. 

Powiedział, że „jeżeli coś dotyczyło dużych pieniędzy, a zostało źle zrobione, zawsze moja 

opinia była krytyczna”. Oznajmił, że współpraca pomiędzy władzami Gminy a radnymi jest 

niezbędna. Opowiedział się za przeprowadzeniem zmian w zarządzaniu Gminą.  

Następnie radny Piotr Łosoś stwierdził, że zostały przeprowadzone trzy niezależne 

ekspertyzy, które wykazały, że istnieje możliwość budowy Orlika w pobliżu Gimnazjum, 

jeżeli zostaną spełnione określone warunki. Obowiązkiem pana Burmistrza i jego służb było 

dopilnowanie, aby firma, która realizowała tą inwestycję, spełniła te warunki. Radny Piotr 

Łosoś zwrócił ponadto uwagę na nienajlepszy wizerunek Orlika. 

 

O godzinie 13:36 salę obrad opuścił Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Jan Andrearczyk, 

zmniejszając liczbę radnych do 14 osób. 
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Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

lokalowych w Dźwiersznie Wielkim 5 stanowiących własność Gminy Łobżenica był 

omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać głos w tej kwestii. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XLIII/296/14 w sprawie przeznaczenia do zbycia nieruchomości lokalowych  

w Dźwiersznie Wielkim 5 stanowiących własność Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik numer 11 do protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały dotyczącej 

przeznaczenia do zbycia lokalu użytkowego przy ul. Wyrzyskiej 11 w Łobżenicy, 

stanowiącego własność Gminy Łobżenica. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Piotr Łosoś  

Poprosił o informację, czy są chętni na kupno lokalu przy ul. Wyrzyskiej 11. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Stwierdził, że kwestię tą rozstrzygnie przetarg. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XLIII/297/14 w sprawie przeznaczenia do zbycia lokalu użytkowego przy  

ul. Wyrzyskiej 11 w Łobżenicy, stanowiącego własność Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik numer 12 do protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 

zbycia lokalu użytkowego w Ferdynandowie stanowiącego własność Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XLIII/298/14 w sprawie przeznaczenia do zbycia lokalu użytkowego w 

Ferdynandowie stanowiącego własność Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik numer 13 do protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Otworzył dyskusję dotyczącą projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Tomasz Kupczyk 

Zapytał, czy umowy na dzierżawę fragmentu działki nr 76 położonej w Fanianowie zostaną 

zawarte na okres jednego roku. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Odpowiedział twierdząco. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy w związku z powyższym nie zachodzi konieczność zmiany zapisów uchwały. 
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Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że posiada prawo wypowiedzenia umowy bez terminu i odszkodowania. 

Dodał, że działka nr 76 w Fanianowie zostanie w przyszłości przeznaczona do sprzedaży. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poddał go pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów o dzierżawę gruntu na okres 3 lat. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XLIII/299/14 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów o dzierżawę 

gruntu na okres 3 lat, która stanowi załącznik numer 14 do protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę udziału Gminy  

w nieruchomości wspólnej dotyczy budynku znajdującego się przy ul. Sportowej  

w Łobżenicy. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XLIII/300/14 w sprawie wyrażenia zgody na zmianę udziału Gminy w nieruchomości 

wspólnej, która stanowi załącznik numer 15 do protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że projekt uchwały w sprawie: „Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

GMINY ŁOBŻENICA na lata 2014-2024” był omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady 

Miejskiej. Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XLIII/301/14 w sprawie: „Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej GMINY 

ŁOBŻENICA na lata 2014-2024”, która stanowi załącznik numer 16 do protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos odnośnie projektu uchwały w sprawie: 

„Zmian w budżecie miasta i gminy na 2014 rok”. 

 

Wobec braku uwag poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XLIII/302/14 w sprawie: „Zmian w budżecie miasta i gminy na 2014 rok”, która 

stanowi załącznik numer 17 do protokołu. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że w 2014 r. z budżetu Gminy mają zostać udzielone dotacje na remont obiektów 

zabytkowych: kościoła w Górce Klasztornej oraz kaplicy w Dębnie. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt uchwały w powyższej sprawie. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr: XLIII/303/14 w sprawie: „ Udzielenia dotacji w 2014 roku na remont zabytków: 

Kościoła p.w. NM Panny Niepokalanej Poczętej ; Sanktuarium Maryjne w Górce 

Klasztornej i Kaplicy Matki Boskiej Bolesnej w Dębnie, Gmina Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik numer 18 do protokołu. 
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Ad. 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Gmin 

Krajny z siedzibą w Złotowie był omawiany podczas posiedzeń Komisji Rady Miejskiej  

w Łobżenicy. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii. 

 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie projekt powyższej uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła uchwałę  

Nr XLIII/304/14 w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Gmin Krajny z siedzibą 

w Złotowie, która stanowi załącznik numer 19 do protokołu. 

 

Ad. 17 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poprosił o uwagi dotyczące informacji o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu 

obiektów rekreacyjnych. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej  

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy Tomasz Kupczyk 

Poinformował, że Komisja Rolnictwa w dniu 25 czerwca 2014 r. dokonała wizji lokalnej 

kąpielisk w Trzeboniu i Gródku. Oznajmił, że stan faktyczny odbiegał od danych zawartych 

w informacji o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych. 

Dodał, że Komisja nie przyjęła tego dokumentu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Powiedział, że wszystkie dostępne środki zostały skierowane do porządkowania terenu miasta  

w związku z obchodami 700-lecia Łobżenicy, dlatego prace związane z przygotowaniem 

bazy rekreacyjnej do sezonu letniego zostały opóźnione. 

Oznajmił, że pomost w Gródku powinien zostać zamontowany do dnia 11 lipca, a pomost  

w Trzeboniu do połowy lipca bieżącego roku. Poinformował, że w dniu wczorajszym została 

dostarczona dodatkowa ilość piasku na plażę w Trzeboniu. 



 23 

Pan Burmistrz wyraził zaniepokojenie zniknięciem dwóch stojaków do rowerów oraz dwóch 

ławek, które znajdowały się przy ścieżce rowerowej z Łobżenicy do Trzebonia. Dodatkowo 

doszło do zniszczenia kosza na odpady. 

Zwrócił uwagę na fakt, że plaża w Gródku jest nieczynna, a pojemniki znajdujące się przy 

niej są pełne odpadów. Dodał, że Związek Gmin Krajny wyszukuje mieszkańców, którzy do 

tej pory nie złożyli tzw. deklaracji śmieciowej. Osoby te muszą uregulować opłaty związane  

z gospodarowaniem odpadami za okres od lipca 2013 r. do chwili obecnej wraz z odsetkami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że pan Burmistrz wyjaśnił przyczyny opóźnień. Oznajmił, że prace na plażach  

w Trzeboniu i Gródku powinny zostać zakończone w możliwie krótkim okresie czasu.  

 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie informację o organizacji wypoczynku 

letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 8 głosami „za”, 3 głosami „przeciw” 

oraz 3 głosami „wstrzymującymi się”, przyjęła informację o organizacji wypoczynku 

letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych, która stanowi załącznik numer 20 do 

protokołu. 

 

Ad. 18 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Iwona Reinholz-Cynajek 

Zapytała, kiedy zostanie postawiona lampa na Przejściu Kombatantów w Łobżenicy. 

Powiedziała, że oczekują tego mieszkańcy ulicy Sobieskiego. Wnioskowała również  

o zamontowanie na Przejściu Kombatantów monitoringu. Według radnej jest to jedno  

z najbardziej niebezpiecznych miejsc w Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Poinformował, że zakup lamp na Przejście Kombatantów oraz nabrzeże rzeki Łobżonki 

nastąpi w tym samym czasie. 
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Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Przedstawiła wniosek mieszkańców „o przedłużenie rozgałęzienia lampy stojącej przy ulicy  

1 Maja na ulicę Sienkiewicza 6A”. Oznajmiła, że złoży powyższe pismo na ręce pana 

Burmistrza. Poprosiła o udzielenie odpowiedzi wnioskodawcom w formie pisemnej.  

Dodała, że poruszała już wcześniej temat braku oświetlenia przy posesji znajdującej się na 

ulicy Sienkiewicza 6A. Nie zostały jednak podjęte działania w celu poprawy tej sytuacji. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Przeprosił za brak działań w celu modernizacji lampy. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Przedstawiła pisemną prośbę mieszkańców ulicy Jodłowej w Łobżenicy o zamontowanie 

progów zwalniających ze względu na „zagrożenie zdrowia i życia spowodowane przez 

szybko jadące pojazdy”. W przypadku ograniczonych środków finansowych w budżecie 

Gminy zaproponowała zainstalowanie jednego progu. Poprosiła o udzielenie wnioskodawcom 

odpowiedzi w formie pisemnej. 

Zapytała również w imieniu mieszkańców, dlaczego uroczysta sesja Rady Miejskiej  

w Łobżenicy odbyła się w piątek, a nie w sobotę, która jest dniem wolnym od pracy. Dodała, 

że nie wszyscy mieszkańcy mogli uczestniczyć w powyższym wydarzeniu. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że termin zwołania sesji znany był od dawna. Został on dostosowany do planu 

zajęć księży biskupów, aby mogli oni uczestniczyć we Mszy Świętej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy planował rozpoczęcie sesji o godzinie 

szesnastej lub siedemnastej, aby ułatwić udział w niej mieszkańców. Jednakże w takim 

przypadku przerwa pomiędzy Mszą Świętą a rozpoczęciem obrad byłaby zbyt długa. Dodał, 

że organizacja sesji w sobotę byłaby utrudniona. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Wnioskował w imieniu mieszkańców o rozważenie możliwości zamontowania progu 

zwalniającego w Luchowie na terenie Berlinek. Dodał, że w powyższym miejscu zabudowa 

jest zwarta. 
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Odpowiedzi na wnioski dotyczące progów zwalniających udzielił podczas sesji Burmistrz 

Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że weźmie pod uwagę możliwość zamontowania progów zwalniających we 

wskazanych miejscach. Powiedział, że lokalizacja progu musi spełniać odpowiednie warunki. 

Zaproponował, aby w 2015 r. w ramach funduszu sołeckiego zostały uwzględnione środki 

przeznaczone na zakup progu zwalniającego na terenie Berlinek. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zapytał, jakie decyzje zostały podjęte w kwestii remontu Orlika. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Poinformował, że odbyło się spotkanie, podczas którego zostały spisane wszystkie usterki 

występujące na terenie Orlika. W spotkaniu uczestniczyli Zastępca Burmistrza, pani 

Szalińska, pan Kielichowski oraz pan Hektus.  

Oznajmił, że w trakcie opracowania jest dokumentacja oraz kosztorys prac polegających na 

wyrównaniu nawierzchni Orlika. Radni otrzymają informację o sposobie naprawy. Władze 

Gminy będą również wnioskować o zabezpieczenie finansowe powyższych prac. Dodał, że 

nie przewiduje się nawiezienia dodatkowego materiału na teren Orlika. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy poinformował, że w okresie letnim Orlik zostanie 

zamknięty na okres 20 dni. W tym czasie zostaną wykonane niezbędne naprawy, które 

pozwolą na bezpieczne korzystanie z obiektu. Gmina Łobżenica nie poniesie kosztów 

związanych z bieżącymi naprawami na terenie Orlika. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Zapytał, kto wykona prace związane z zagospodarowaniem poboczy na „Osiedlu 

Złotowskim”. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Powiedział, że firma, która realizuje budowę dróg, dokona wyrównania poboczy. Następnie 

poinformował, że w dniu wczorajszym odbyła się wizja lokalna dróg osiedlowych  

w Łobżenicy, w czasie której zostały spisane zauważone uchybienia. Oznajmił, że zmienione 

zostaną trzy wjazdy na posesję.  
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Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poprosił o informację dotyczącą naprawy oświetlenia na ul. Targowej w Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Oznajmił, że na ul. Targowej należy dokonać wymiany uszkodzonych lamp. Przeprosił za 

brak działań w tym zakresie. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Poinformował, że na ul. Szczuki w Łobżenicy znajdują się dwie suche topole, z których  

w czasie wichur spadają gałęzie. Zapytał w imieniu mieszkańców, czy zostaną one wycięte. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Oznajmił, że topole położone są na terenie należącym do gazowni. Spółka ta zwróciła się już 

z wnioskiem do pana Burmistrza o usunięcie drzew. W powyższej sprawie została wydana 

pozytywna decyzja. Do chwili obecnej nie doszło jednak do wycięcia topól.   

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Wnioskował o udostępnienie dokumentacji powykonawczej dotyczącej remontu drogi 

gminnej na odcinku Izdebki-Ferdynandowo oraz rewitalizacji wieży ciśnień w Łobżenicy.  

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy Eugeniusz Cerlak 

Wyraził zgodę na wgląd radnego Roberta Biskupiaka do dokumentacji związanej z remontem 

drogi gminnej oraz modernizacją wieży ciśnień. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy Robert Biskupiak 

Oświadczył, że według posiadanych informacji podczas odsłonięcia pomnika na Placu 

Wolności w Łobżenicy nie zostało wymienione nazwisko radnego Andrzeja Mojsiewicza. 

Dodał, że osoba ta była wielkim zwolennikiem przeprowadzenia renowacji pomnika. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Edward Starszak 

Oznajmił, że „w związku z tym, że pan Mojsiewicz nie żyje, nie będziemy licytować się, kto 

był bardziej zaangażowany w odnowę tego pomnika, a kto nie był”. 
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Następnie przypomniał, że Powiat Pilski zwrócił się do władz Gminy o wyrażenie stanowiska 

w kwestii dofinansowania remontu chodników przy drogach powiatowych. Powiedział, że 

Rada Miejska do chwili obecnej nie podjęła decyzji w powyższej sprawie. Poinformował, że 

Powiat Pilski wystosował pismo, w którym oczekuje odpowiedzi do dnia 15 lipca bieżącego 

roku. Dodał, że należy rozstrzygnąć kwestię dofinansowania remontu chodników przy 

drogach powiatowych. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Bronisława Mazurek 

Stwierdziła, że osoby zainteresowane organizacją turnieju oldbojów nie otrzymały 

odpowiedzi na pismo w sprawie poprawy stanu nawierzchni boiska do piłki nożnej, 

znajdującego się na terenie Orlika.  

 

Do wypowiedzi radnej Bronisławy Mazurek odniósł się Zastępca Burmistrza Łobżenicy 

Tadeusz Perliński 

Oznajmił, że piłkarze nie skorzystali z propozycji zorganizowania turnieju oldbojów na 

stadionie imienia Alojzego Graja. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, na jakim etapie znajduje się sprawa zmiany organizacji ruchu drogowego na terenie 

Łobżenicy. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Poinformował, że zmiana organizacji ruchu drogowego nastąpi na początku lipca bieżącego 

roku. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy Zdzisława Bosak 

Zapytała, czy na odcinku ulicy Wojska Polskiego prowadzącym do Orlika zostanie 

postawiony znak droga bez przejazdu. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Zastępca Burmistrza Łobżenicy Tadeusz Perliński 

Powiedział, że udzieli odpowiedzi radnej Zdzisławie Bosak po sprawdzeniu, czy w ramach 

zmiany organizacji ruchu drogowego przewidziane jest postawienie znaku droga bez 

przejazdu na ul. Wojska Polskiego.  

 

Ad. 19 

W tym punkcie obrad nie zabrano głosu. 

 

Ad. 20 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Edward Starszak o godzinie 14:34 zakończył obrady XLIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

Protokołował:        Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk      (-) Edward Starszak 

 

 


